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رییس سابق سازمان توسعه تجارت اظهار کرد: 
بسیاری از کشــورها مانند چین، تایوان، تایلند 
و بسیاری دیگر از کشــورها در کنار اینکه عضو 
شانگهای هستند از متحدان اصلی تجاری آمریکا 
هم به شــمار می روند و نمی خواهند که به خاطر 
تجارت با ایران بعدا تحت تاثیر فشارهای آمریکا 
قرار بگیرد. بیشتر کشورها چنین مشکلی در تجارت 
با ایران دارند، حتی در همسایگی ما کشوری مانند 
عراق به دلیل فشارهای آمریکا چندان حاضر به این 

کار نیستند.
محمدرضا مودودی در گفت وگو با ایلنا در مورد پیوستن احتمالی 
ایران به پیمان شانگهای اظهار کرد: ایران هرچه بیشتر بتواند 
عضو پیمان های منطقه ای شود بیشتر نفع می برد. نیاز است 
که در این شرایط سهم خود را از پیمان های منطقه ای افزایش 
دهیم، امروز سهم ما در پیمان های منطقه ای بسیار ناچیز است 
که نقطه ضعف بزرگی برای تجارت و اقتصاد ایران محسوب 
می شود. شانگهای پیمان مهمی در منطقه جنوب شرق آسیا 
است، بازار بســیار بزرگی در این منطقه وجود دارد و در عین 
حال کشورهای عضو این پیمان از ظرفیت بالایی برای تجارت 
برخوردار هستند. از این جهت این موضوع فرصت خوبی برای 
ایران اســت. اگرچه به نظر نمی رسد راه ساده ای فراروی ایران 

برای پیوستن به پیمان شانگهای نیست اما اگر بتواند بر مسائل 
مختلف سیاسی و اقتصادی که مانع عضویت در اینگونه پیمان ها 
هستند غلبه کند، فرصت خوبی می تواند نصیب تجارت ایران 

شود تا بتوانیم ظرفیت خوبی را از نظر اقتصادی ایجاد کنیم.
وی افزود: یکی از موانع مهم برای این کار مشکلات بانکی 
اســت، برقرار ارتباط بانکی منوط به عضویت در FATF یا 
داشتن شرایط عضویت در پیمان های پولی است. از آنجا که ما 

مشکلاتی در رابطه با FATF داریم، قطعا نبود ارتباط بانکی ما 
مانع خواهد بود و برای مبادله پول یا کالا قطعا با مشکل مواجه 
می شویم. علاوه بر این تحریم ها به طور جدی کشتی رانی ما را 
تحت تاثیر قرار داده است که این موضوع هم تبادل کالایی ما 
را با این کشورها مشکل خواهد کرد. این مشکل به عنوان یک 
زیرساخت باید حل شود.مودودی با اشاره به مشکل تحریم ها 
گفت:  روابط بین المللی نیز تحت تاثیر تحریم ها قرار گرفته و 

بسیاری از کالاها مشمول تحریم شده اند. این موضوع هم مانع 
از آن می شود که ارتباط تجاری مناسب را با هدف های تجاری 
خود برقرار کنیم. بسیاری از کشورها مانند چین، تایوان، تایلند و 
بسیاری دیگر از کشورها در کنار اینکه عضو شانگهای هستند از 
متحدان اصلی تجاری آمریکا هم به شمار می روند و نمی خواهند 
که به خاطر تجارت با ایران بعدا تحت تاثیر فشارهای آمریکا قرار 
بگیرد. بیشتر کشورها چنین مشکلی در تجارت با ایران دارند، 
حتی در همسایگی ما کشوری مانند عراق به دلیل فشارهای 
آمریکا چندان حاضر به این کار نیستند. برای این کشورها ارتباط 
تجاری با آمریکا مهم اســت و نمی خواهند که مورد تحریم 

بانک های آمریکایی یا خزانه داری این کشور قرار بگیرند.
وی خاطرنشــان کرد: برخی از کشورهای عضو شانگهای، 
عضو اوراسیا نیز هستند. ظرفیت تجارت ایران با این کشورها به 
صورت بالقوه بالا است اما از آنجا که در ایران ظرفیت سازی لازم 
انجام نشده، نمی دانیم که ظرفیت بالفعل به چه میزان می تواند 
باشد. چین خریدار بخشی از مواد اولیه تولیدی ما است؛ روسیه، 
قزاقستان و قرقیزستان کشورهایی هستند که سبد صادراتی و 
وارداتی آنها تقریبا شــبیه ما است. البته به جز مواد کشارزی و 
غذایی که ما تولیدکننده آن هستیم اما ظرفیت مناسب برای 
صادرات آن را ایجاد نکردیم. محصولاتی که ما در این زمینه 
تولید می کنیم ظرفیت بین المللی ندارند و بیشتر در سطح محلی 

و داخلی اســت. رییس سابق سازمان توسعه تجارت در ادامه 
تصریح کرد:  با توجه به اینکه ارتباط در پیمان همکاری های 
شانگهای بیشتر حول کشورهایی است که می خواهند تحت نظر 
نفوذ آمریکا و ناتو خود را رشد دهند، شاید بتوانند ارتباطی را با 
ایران بگیرند اما بستگی به دارد که ما تا چه حد بتوانیم در مقیاس 
بین المللی تولیدات داشته باشد. متاسفانه ما در سال های گذشته 
در داخل کشــور در سطح بین المللی ظرفیت سازی نکرده ایم 
و تولیدات ما در این مورد بســیار محدود اســت. به استثنای 
محصولاتی مانند پتروشــیمی یا فولاد و بعضی محصولات 
معدنی که نیازی به ظرفیت سازی نداشته، در بقیه محصولات 
مشکلات جدی داریم.وی با انتقاد از عدم ظرفیت سازی برای 
کالاهای تولیدی خود در راستای صادرات و حضور در بازارهای 
بین المللی گفت: بنابراین شاید آنها بسیاری از محصولاتی را که 
ما اینجا تولید داریم به عنوان محصول وارداتی ببینند و حتی 
برخی صحبت از چند ده میلیارد دلار کنند اما اینکه آیا ما این 
محصولات را در سطح صادراتی داریم، جای بحث اساسی دارد 
و نمی توان به راحتی گفت که ما می توانیم این محصولات را 
صادر کنیم. بنابراین اگر ما می خواهیم به این مقیاس برسیم 
به خصوص با همکاری سازمان های بین المللی مانند سازمان 
همکاری های شانگهای باید ظرفیت سازی های لازم را در داخل 

کشور داشته باشیم.

بسیاریازکشورهاریسکتجارتباایرانرانمیپذیرند  بیانیه مشترک ایران
 و آژانس بین المللی انرژی اتمی

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران 
پس از دیدار با یکدیگر در بیانیه ای مشترک بر گسترش همکاری های فنی 

ایران و آژانس در زمینه های مختلف هسته ای تاکید کردند.
به گزارش ایلنا، رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی و محمد اسلامی رئیس 
سازمان انرژی اتمی ایران پس از دیدار و رسیدن به توافق دوجانبه، بیانیه  مشترکی امضا کردند.

در این بیانیه آمده است:طرفین، روح همکاری و اعتماد متقابل و اهمیت تداوم آن و همچنین 
ضرورت رسیدگی به موضوعات فی مابین در فضایی سازنده و منحصرا فنی را مورد یادآوری و 
تاکید مجدد قرار دادند.در چارچوب تعاملات و همکاری های موجود فی مابین، طرفین تصمیم 
گرفتند دیدارهای متقابل را در سطوح مرتبط تداوم دهند. در همین راستا، معاون رئیس جمهور 
و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران  در حاشیه کنفرانس عمومی آژانس با مدیرکل دیدار خواهد 
کرد و مدیرکل نیز در آینده نزدیک به تهران سفر خواهد نمود تا مشورت های سطح بالا با هدف 
تقویت همکاری های میان ایران و آژانس در حوزه های مختلف و بحث درخصوص موضوعات 

فعلی مورد علاقه متقابل، با دولت جمهوری اسلامی ایران داشته باشد.
به بازرسان آژانس اجازه داده می شود تا نسبت به سرویس فنی تجهیزات نظارتی مشخص 
شده و جایگزینی کارت های حافظه آن ها که تحت مهر و موم مشترک در ایران نگهداری 

خواهند شد، اقدام نمایند. چگونگی و زمان انجام این اقدام، مورد توافق دو طرف قرار گرفت.

بابایی: عده ای به دنبال واردات لوازم خانگی هستند
یک عضو کمیســیون اجتماعی مجلس گفت که عده ای به دنبال واردات 
برندهای خارجی لوازم خانگی هستند که این مغایر اهداف مقام معظم رهبری 

در حمایت از تولید داخلی است.
به گزارش ایسنا، علی بابایی در جلسه علنی دیروز یکشنبه در تذکری اظهار کرد: حمایت از 
تولیدات داخلی از جمله تاکیداتی است که مقام معظم رهبری و سایر مسئولان نسبت به آن اهتمام 
داشتند، به خصوص تولیدکنندگان و کارگرانی که در ایام تحریم در این راه تلاش های بسیاری 
کردند.وی افزود: تحریم فرصتی شد تا لوازم خانگی تولیدات داخلی به خوبی رشد کرده و وارد بازار 
شود. در این شرایط عده ای به دنبال واردات لوازم خانگی از برندهای مختلف همچون سامسونگ 
بوده که این مغایر اهداف مقام معظم رهبری مبنی بر حمایت از تولید، مانع زدایی و پشتیبانی از 

بنگاه های اقتصادی است. لذا لازم است مجلس و دولت از تولید کنندگان داخلی حمایت کنند.

قطع انشعابات گاز صنایع کشور باعث بروز 
خسارات جبران ناپذیری می شود

نماینده بجنورد در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که قطع انشعابات گاز 
صنایع کشور در فصل سرما باعث بروز خسارات جبران ناپذیری می شود. 

به گزارش ایسنا، سید محمد پاک مهر در جلسه علنی دیروز در تذکری شفاهی با تاکید بر 
لزوم ذخیره سازی سوخت زمستانی جایگزین برای صنایع کشور گفت: در شرایطی در آستانه 
فصل پاییز و زمستان قرار داریم که همواره شرکت گاز به دنبال افزایش مصرف چند برابری گاز 
خانگی، انشعابات گاز صنایع کشور به ویژه در استان هایی مثل خراسان شمال را قطع می کند.
وی افزود: قطع انشعابات گاز صنایع کشور باعث وارد شدن ضررهای بسیاری به این صنایع 
شده و برخی از این خسارات جبران ناپذیر است. این نماینده مجلس خطاب به وزیر نفت گفت: 
زمستان در راه است اما تدبیر مدیریت انقلابی و جهادی کجاست؟ باید علاج واقعه را قبل از 
وقوع داشت که سال گذشته صنایع به شدت متضرر شده اند همان زمان به وزیر سابق نفت 
گفتم که سوخت جایگزین زمستانی این صنایع باید برای یک ماه تا ۴۵ روز ذخیره سازی شود 

که این اتفاق رخ نداد.

سیاسیون از صنعت خودرو بیرون بروند
در تاریخ 6 شــهریور 1400 از سوی شورای رقابت مصوبه ای اعلام شد 
که حواشی زیادی را در پی داشت، یک کارشناس خودرو در این خصوص 
گفت: اســاس این مصوبه برای پیشگیری از خطر انصراف عمومی جهت 

پیش فروش های ماهیانه بوده است.
به گزارش برنا؛ بر اساس مصوبه جدید شورای رقابت »در زمان پیش  فروش خودرو، سهمی از 
قیمت خودرو که پیش  پرداخت آن انجام شده مشمول هیچ گونه تورم احتمالی نمی شود و فقط 

بقیه سهم باقی مانده مشمول تورم بخشی احتمالی است.« 
این مصوبه که در تاریخ 6 شهریور 1۴00 از سوی شورای رقابت تایید و  اعلام شد علاوه بر 
امتیازی که برای خریداران در نظر گرفته، تاخیر در تحویل خودروها را تا میزان زیادی کاهش 
خواهد داد و همین امر واکنش زیادی را از ســوی خودروسازان نسبت به این مصوبه را در بر 
داشت. محسن زاوه، کارشناس خودرو، در رابطه با مصوبه جدید شورای رقابت گفت: شورای 
رقابت یکی از مقصرین اصلی شرایط موجود است، اساس این مصوبه برای پیشگیری از خطر 
انصراف عمومی جهت پیش فروش های ماهیانه بوده است که در این صورت چندین هزار نفر 
انصراف خواهند داد و تبعات سنگینی دارد که از آن نمی شود عبور کرد.او ادامه داد: با انصراف 
چندین هزار نفر صنعت خودرو سازی دچار ورشکستگی خواهد شد و به دلیل بدهکاری های بالا 

سبب ضرر زیادی به شبکه بانکی می شود.

واکسیناسیون سربازان از هفته آینده آغاز می شود
یک نماینده مجلس شورای اسلامی از آغاز واکسیناسیون سربازان از هفته 

آینده خبر داد.
به گزارش ایلنا، علی خضریان در حســاب شخصی توئیتر خود نوشت:با عنایت به اهمیت 
سلامت جوانانی که به »سربازی« اعزام می شوند و اجتماع غیرقابل انکار سربازان در تامین 
امنیت کشــور، طی روزهای گذشته از وزارت بهداشــت و ستاد کل نیروهای مسلح پیگیر 
واکسیناسیون سربازان بودم؛ که بحمدلله امروز مطلع شدم این مهم برای ۴00هزار نفر از هفته 

آینده آغاز خواهد شد.

احتمال ترخیص محموله پرحاشیه بوش قوت گرفت
وزارت امور اقتصاد و دارایی طی نامه ای به گمرک خواستار ترخیص محموله بوش 

شده است.
به گزارش ایسنا، در این نامه که هفتم شهریور ماه ارسال شده، به صدور دادنامه شعبه سوم دیوان عدالت 
اداری به نفع صاحب کالا، تمدید ثبت سفارش از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت، تأیید منشاء ارز 
مربوط توسط بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و نامه دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت 
که به صراحت امکان ترخیص ثبت سفارش های بانکی پس از تأیید منشاء ارز توسط بانک مرکزی را بدون 
قید زمانی اعلام داشته، اشاره شده است.معاونت امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد همچنین با اشاره به 
تایید تأمین ارز ثبت سفارش یاد شده از سوی بانک مرکزی، اشاره دفتر مقررات صادرات و واردات به صورت 
مطلق و عام به تأمین ارز بدون تعیین نوع ارز، مشخص شدن گونه های تأمین ارز از سوی بانک مرکزی و 
مقید نشدن نامه دفتر مقررات صادرات و واردات به نوع خاصی از تأمین ارز، گفته که از دیدگاه حقوقی تأکید 
نامه شماره 6۵۹۹۴۷/1۴00 مورخ ۲1/۵/ 1۴00 مدیر کل محترم دفتر واردات گمرک جمهوری اسلامی 
ایران به دور از پایگاه حقوقی و مغایر نامه های یاد شده و بخش نامه بانک مرکزی است.در بخش پایانی 
نامه دوباره به تمدید ثبت سفارش کالای شرکت یاد شده از سوی وزارت صمت و دریافت کد ساتا از بانک 
مرکزی، اظهار کالا و ترتیب پرداخت حقوق ورودی آن با سپردن ضمانت نامه لازم جهت ترخیص کالا 
تاکید شده و صدور دادنامه شعبه سوم دیوان عدالت اداری به نفع صاحب کالا، اشاره و تاکید شده که اعمال 
ماده 10۵ قانون امور گمرکی در این رابطه موضوعیت پیدا نمی کند.گفتنی است که بر اساس ماده 10۵ 
قانون امور گمرکی هرگاه کالایی که ورود آن ممنوع است، برای ورود قطعی باید با نام و مشخصات کامل 
و صحیح اظهار شود، گمرک باید از ترخیص آن خودداری و به صاحب کالا یا نماینده قانونی وی به طور 
مکتوب اخطار کند که حداکثر ظرف سه ماه نسبت به عبور خارجی یا مرجوع کردن کالا با رعایت ضوابط 
اقدام کند.در صورت عدم اقدام ظرف مدت مزبور، گمرک کالا را ضبط و مراتب را به صاحب آن یا نماینده 
او ابلاغ می کند. صاحب کالا حق دارد از تاریخ ابلاغ ضبط تا دو ماه اعتراض خود را به دادگاه صالحه تسلیم 
کند و مراتب را حداکثر ظرف 1۵ روز از تاریخ مراجعه به دادگاه صالحه به گمرک مربوطه اعلام کند؛ در غیر 
این صورت کالا به ضبط قطعی دولت درمی آید.این موارد در حالی مطرح شده که معاون فنی گمرک ایران 
تیر ماه امسال اعلام کرده بود که با توجه به ابهامات مطرح شده ترخیص کالاهای بوش کنسل اعلام 
شده است.از جمله این ابهامات بحث تامین ارز بود که برخی دستگاه ها تاکید داشتند که به صورت بانکی 
انجام شده و امکان ترخیص دارد ولی مساله اینجا بود که ورود لوازم خانگی بوش، بخشی با ارز اشخاص 
و برخی دیگر با ارز بانکی ۴۲00 تومانی در سال 1۳۹6 و 1۳۹۷ صورت گرفته بود. همچنین ایراداتی در 
زمینه ثبت سفارش کانتینرهای لوازم خانگی بوش وجود داشته و این موضوع نیز از سوی گمرک مطرح 
شد که لوازم خانگی بوش حتی با توجه به شرایط اعلامی، امکان ورود براساس مصوبه بهمن ماه سال 
1۳۹۸ که برای تعیین تکلیف کالاهای گروه ۴ از سوی هیات دولت صادر شده بود را هم نداشت.گفتنی 
است که از آبان سال گذشته که ماجرای ورود ۴۲0 کانتینر لوازم خانگی بوش در گمرک شهید رجایی 
مطرح شد. ابهامات موجود در رابطه با ورود این کالا و همچنین ممنوعیتی که برای واردات کالای گروه ۴ 
وجود داشت موجب توقف ترخیص این محموله ممنوعه از سوی گمرک شده بود. در این بین جریان منشأ 
ارز و ثبت سفارش این کالا از سوی دستگاه های مربوطه شفاف نبود و هیچ گاه به آن پاسخی ندادند. اما 
تیر ماه امسال مجددا رایزنی های در مورد ورود لوازم خانگی بوش صورت گرفت و حتی خبرهایی مبنی 
بر ترخیص بخشی از آن منتشر شد که در نهایت از سوی گمرک رد شد.البته هفته گذشته هم جدال بر 
سر واردات لوازم خانگی بالا گرفته بود و طبق گفته سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، برخی از 
مغازه ها به ویژه در تهران و مشهد که در گذشته لوازم خانگی کره ای عرضه می کردند و حالا کالای ایرانی، 
اخیراً مغازه های خود را از جنس خالی کردند و از طرف دیگر عده ای کالاهای خود را بدون ثبت سفارش 
به گمرک آورده اند که نشان می دهد مافیای واردات به هر ترتیبی تمام زور خود را وارد می کند که از این 

جریان استفاده کند و واردات آزاد شود.

اخبار کوتاه 

با وجود اعلام نمایندگان کمیســیون صنایع مجلس مبنی بر 
بررسی طرح ساماندهی بازار خودرو در جلسه  دیروز صحن علنی 

مجلس، این موضوع به هفته آینده موکول شد.
به گزارش تسنیم، براساس اعلام اعضای کمیسیون صنایع مجلس دیروز قرار 
بود طرح ساماندهی بازار خودرو در صحن علنی مجلس شورای اسلامی مورد 
بررسی قرار گیرد اما دستورکارهای مختلف در صحن علنی باعث شد تا بررسی 

این طرح به هفته آینده موکول شود.
در طرح ساماندهی بازار خودرو ماده ۴ که در مجلس گذشته با مخالفت شورای 
نگهبان روبرو شده بود اصلاح شده و بار دیگر برای تصویب راهی صحن علنی 
مجلس شده اســت.در این طرح به هر شخص حقیقی و حقوقی این امکان 
داده شده به ازای صادرات خودرو یا قطعات خودرو یا سایر کالاها و یا خدمات 
مرتبط با انواع صنایع نیرومحرکه و یا از طریق واردات بدون انتقال ارز نسبت به 
واردات خودروی تمام برقی یا دونیرویی )هیبریدی( یا واردات خودروهای بنزینی 
یا گازسوز با برچسب انرژی B و بالاتر و یا دارای شاخص ایمنی سه ستاره و 
یا بالاتر براســاس گواهی های استاندارد معتبر، معادل ارزش صادراتی خود به 
وجود آمده است.همچنین در تبصره اصلاح شده اعلام شد واردات خودرو نباید 
هیچ تعهد ارزی جدیدی را برای دولت ایجاد نماید، علاوه براین ســقف تعداد 
خودروهای مجاز وارداتی، هر شش ماه یک بار توسط شورای رقابت و براساس 
میزان کمبود عرضه نســبت به تقاضای موثر خودروی سواری طی یک سال 

گذشته تعیین می شود.
در مصوبه کمیسیون صنایع مجلس تاکید شده منحصر کردن داشتن نمایندگی 

یا ارائه خدمات پس از فروش، صرفاً از خودروسازان خارجی ممنوع است وسایر 
مقررات مربوطه توسط وزارت صنعت تعیین می شود. واردات مجدد اقلام صادر 

شده موضوع این ماده نیز ممنوع و در حکم کالای قاچاق است.
نمایندگان معتقدند کمیسیون صنایع معتقدند طبق اصلاحیه مجلس این طرح 
می تواند اثرات مثبتی بر بازار داشته باشد چرا که عرضه و تقاضا مدیریت شده و 

مانع افزایش قیمت خودروها در بازار می شود.
با این وجود هنوز این طرح مورد بررســی نهایی مجلس قرار نگرفته اســت 
تا امکان اجرایی شــدن آن فراهم آید البته اجرایی این طرح با ابهامت زیادی 
نیز همراه اســت چرا که هنوز سازوکار اجرایی این موضوع مشخص نیست و 
نمی توان گفت دولت برای اجرایی شدن واردات خودرو چه زیرساختی را فراهم 

خواهد کرد.

رئیس جمهور ضرورت توســعه مناســبات ایران و عراق در 
حوزه های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی را مورد تأکید قرار داد 
و گفت: در نشســت امروز بر اراده دو دولت به منظور توسعه 

روزافزون روابط تهران – بغداد در تمامی عرصه ها تأکید شد.
به گزارش ایســنا، حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی دیروز در 
نشست خبری مشترک با نخست وزیر عراق با بیان اینکه روابط تهران – بغداد 
صرفاً رابطه همسایگی نیست، تصریح کرد: ارتباط عمیق تهران و بغداد از باورها 
و قلب های دو ملت، دو کشور و دو دولت نشأت می گیرد.رئیس جمهور گفت: 
برغم خواست دشمنان سطح روابط و مناسبات ایران و عراق روز به روز توسعه 
خواهد یافت. وی اظهارداشت: توسعه روابط دو کشور می تواند نقش آفرینی تهران 
و بغداد در مناسبات منطقه ای ، جهانی و ارتباطات بین المللی را تقویت کند و امروز 

بر تحکیم و تعمیق هر چه بیشتر روابط دو کشور تأکید شد.
رئیسی با اشاره خبر خوب نخست وزیر عراق درمورد لغو روادید سفر برای دو 
کشور، اظهار داشت: در نشست امروز بر اراده دو کشور در توسعه کریدور ریلی و 
تسریع در برقراری ارتباط ریلی بین شلمچه و بصره تأکید شد و تقویت روابط مالی 

و پولی بین دو کشور مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
وی با اشاره به نزدیک شدن به اربعین حسینی، خاطر نشان کرد: بدون تردید در 
وضعیت امروز کرونایی، حفظ و صیانت از جان زائران عزیز بسیار اهمیت دارد، اما 
در عین حال نخست وزیر عراق وعده دادند تا جایی که امکان دارد، تعداد پذیرش 
زائران را افزایش دهند. مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق نیز در این نشست 
خبری با تأکید بر این که »عراق بر گسترش و تحکیم روابط با جمهوری اسلامی 
ایران اهمیت ویژه ای قایل است«، اظهار داشت: امروز مجموعه ای از پرونده های 
مربوط به توســعه روابط دو جانبه را مورد بحث و بررسی قرار دادیم و مصمم 
هســتیم سطح روابط خود را در راستای منافع و مصالح دو ملت هر چه بیشتر 
گسترش دهیم.نخست وزیر عراق تصریح کرد: در نشست امروز افزایش و توسعه 
بیش از پیش تبادلات تجاری بین دو کشور را مورد بحث و بررسی قرار دادیم.وی 
با قدردانی از حمایت های ایران از دولت و ملت عراق در مقابله با تروریسم، اظهار 
داشت: جمهوری اسلامی ایران از لحظه نخست برای مقابله با تروریست داعش 
در کنار ملت عراق قرار گرفت و ملت عراق همواره قدردان این حمایت ها خواهد 
بود.نخست وزیر عراق تصریح کرد: موضع عراق نسبت به رابطه با جمهوری 
اسلامی ایران پایدار و ثابت است و حکومت و ملت عراق در همه عرصه ها در 

کنار ملت و حکومت ایران خواهد بود.

با وجود اعلام نمایندگان؛ رییسی در نشست مشترک با نخست وزیر عراق خبر داد

تصویب طرح ساماندهی بازار خودرو به تعویق افتاد لغو روادید بین ایران و عراق

رییس هیئت مدیره کانون انجمن های صنفی صنایع آرد ایران 
اظهار داشت: آنچه ما به چشم خود می بینیم این است که وقتی 
ماشین های باری از کارخانه سبوس بارگیری می کنند چند خیابان 
آن طرف چند وانت دور این ماشــین بــاری را می گیرند و از آن 

سبوس بارگیری می کنند.
به گزارش ایلنا، حسین یزدجردی اظهار کرد: با تصمیم وزرای اقتصادی دولت 
قبل قرار بر این شد که قیمت شیر اصلاح شده و قیمت سبوس آزاد شود، متاسفانه 
آقای گیلان پور نامه ای امضا کرده که می گوید دولت مابه التفاوت قیمت ها را به 
کارخانجات پرداخت می کند تا دوباره سبوس با حواله 1۴00 تومانی به دامداران 
پخته شود. موضوعی که در این میان وجود دارد مشکل خرید و فروش حواله جات 
است که باعث فساد می شود، وقتی اصلاح قیمت شیر انجام شده چه لزومی به 
چنین کاری وجــود دارد؟ علاوه بر این با این حواله ها امروز از کارخانه های آرد 
سبوس دریافت می کنند اما دولت پول آن را سه سال بعد پرداخت می کند. وی 
خاطرنشان کرد: کارخانجات دیگر نمی توانند از جیب خود هزینه کنند تا شاید 
چند سال دیگر دولت پول آنها را بپردازد تاکنون این کار انجام شده اما بعد از این 
دیگر کارخانجات نمی توانند چنین کاری کنند چراکه دیگر از توان مالی آنها اجازه 
نمی دهد. من اخطار جدی می دهم که اگر این نامه آقای گیلانپور عملی شود در 
مهرماه با مشــکل جدی در زمینه آرد و سبوس مواجه می شویم. رییس هیئت 
مدیره کانون انجمن های صنفی صنایع آرد ایران تصریح کرد: من از ســازمان 
حمایت سوال کرده ام که آیا خرید و فروش آزاد سبوس وجود دارد یا خیر و پاسخ 
مثبت داده اند. این در حالی است که 100 درصد سبوس تولیدی کارخانجات به 

وزارت جهاد کشاورزی تحویل داده می شود وقتی در چنین شرایطی بازار آزاد وجود 
دارد یعنی سواستفاده هایی صورت می گیرد. آنچه ما به چشم خود می بینیم این 
است که وقتی ماشین های باری از کارخانه سبوس بارگیری می کنند چند خیابان 
آن طرف چند وانت دور این ماشــین باری را می گیرند و از آن سبوس بارگیری 
می کنند.وی در پاسخ به سوالی در مورد اینکه دامداران می گویند مجبور به استفاده 
از نان به عنوان خوراک دام هستند گفت: سبوس یک بخش جزئی از کل خوراک 
دام است، از ابتدای انقلاب نان به عنوان خوراک دام استفاده می شد وقتی قیمت 
نان اینطور ارزان نگاه داشته شده است حتی جای کلینیکس هم استفاده می شود. 
ما ۳0 درصد دور ریز نان داریم که همه اینها به خاطر سیاست های غلط در این 
مورد بوده اســت چرا وقتی کاه ۴۲00 تومان است سبوس باید 1۴00 تومان به 
فروش برسد؟در ادامه جعفر ایزدیار دبیر کانون انجمن های صنفی صنایع آرد ایران 
اظهار داشت: هزینه های تولید در سال ۹6 تاکنون به شدت افزایش یافته است 
دولت برای اعمال تاثیر در این موضوع ســه راه را می تواند پیش بگیرد. راه اول 
افزایش قیمت نان است که به صلاح نیست، راه دوم افزایش قیمت سبوس و راه 
سوم پرداخت مابه التفاوت قیمت ها است. به خاطر تورم به وجود آمده در خرداد 
سال جاری ستاد تنظیم بازار و تصمیم گرفت که قیمت سبوس آزاد شود تا علاوه 
بر تامین هزینه کارخانه ها قیمت ها تک نرخی شــده و جلوی فسادهای بعدی 
گرفته شود.وی افزود: متاســفانه وزارت جهاد کشاورزی برای حمایت از دامدار 
قیمت را نگه داشته و اجازه تغییرات قیمتی نمی دهد. از مشکلات مالی کارخانجات 
سرگردان هستند شرکت بازرگانی دولتی مصوبه تنظیم بازار را داده است اما وزارت 

جهاد کشاورزی اجازه تغییرات قیمتی نمی دهد.

 توجه به گزارش دیوان محاســبات مبنی بر صفر بودن اجرای 
مالیات خانه و خودروهای لوکس به جهت عدم تصویب مقررات 
در دولت، معاون سازمان امور مالیاتی توضیحاتی درباره اقدامات و 
آمادگی این سازمان برای اخذ مالیات از لوکس نشینان ارائه کرد.

به گزارش ایسنا، پیش از این دیوان محاسبات گزارش نظارت مستمر بر اجرای 
بودجه 1۴00 را منتشــر کرد که طبق آن اجرای مالیات بر خانه های لوکس و 
خودروهای لوکس به جهت عدم تصویب مقررات در دولت، همچنان صفر است.
در این زمینه، محمود علیزاده - معاون فنی و حقوقی سازمان امور مالیاتی - 
درباره آخرین وضعیت اجرای مالیات خانه و خودروهای لوکس به ایسنا توضیح 
داد: مالیات خانه و خودروهای لوکس در سال گذشته منوط به آیین نامه ای بوده 
که باید توســط دولت تصویب می شده است که پیش نویس این آیین نامه در 
موعد مقرر از سوی سازمان امور مالیاتی تنظیم و از طریق وزارت امور اقتصادی و 
دارایی به دولت تقدیم شد، اما دولت آن را تصویب نکرده است تا برمبنای بودجه 

سال گذشته مالیات خانه و خودروهای لوکس اخذ شود. 
وی افزود: درباره مالیات خانه و خودروهای لوکس برای سال جاری نیز باز هم 
در موعد مقرر آیین نامه های مربوطه توسط سازمان تنظیم و تقدیم دولت شد و 
در کمیســیون اقتصادی دولت هم تصویب شد که ان شاءالله پس از طرح در 
هیئت دولت و تصویب آن، مکانیسم اخذ این مالیات آماده است و بلافاصله این 

قانون اجرا خواهد شد. 
چه خانه و خودروهایی لوکس هستند؟

براســاس قانون، خودروهای لوکس خودروهایی هستند که در انتهای سال 

1۴00 قیمت ساخت یا واردات آن، بالای یک میلیارد تومان باشد که قیمت این 
خودروها توسط سازمان امور مالیاتی اعلام می شود و مالکان این خودروها باید تا 

بهمن ماه سال جاری این مالیات را پرداخت کنند.
در غیر این صورت قادر به نقل و انتقال خودرو نیستند و باید مبلغ مالیات را در 

زمان نقل و انتقال پرداخت کنند. 
- نرخ مالیات سالانه خودروهای لوکس به شرح ذیل است:

1- تا مبلغ 1.۵ میلیارد تومان نسبت به مازاد یک میلیارد تومان معادل یک 
درصد 

۲- تا مبلغ سه میلیارد تومان نسبت به مازاد 1.۵ میلیارد تومان معادل دو درصد 
۳- تا مبلغ ۴.۵ میلیارد نسبت به مازاد سه میلیارد تومان معادل سه درصد 

۴- نسبت به مازاد ۴.۵ میلیارد معادل چهار درصد
همچنین، طبق تصویب مجلس، خانه هایی که ارزش آنها با احتساب عرصه و 
اعیان بیش از 10 میلیارد تومان باشد، خانه لوکس محسوب شده و مالک آن باید 
در بهمن امسال این مالیات را پرداخت کند که خانه های درحال ساخت و در سال 

تملک از پرداخت این مالیات معاف هستند.
- نرخ مالیات سالانه خانه های لوکس نیز به شرح ذیل است:

1- نسبت به مازاد 10 میلیارد تا 1۵ میلیارد تومان؛ یک در هزار
۲- نسبت به مازاد 1۵ میلیارد تا ۲۵ میلیارد تومان؛ دو در هزار
۳- نسبت به مازاد ۲۵ میلیارد تا ۴0 میلیارد تومان؛ سه در هزار

۴- نسبت به مازاد ۴0 میلیارد تا 60 میلیارد تومان؛ چهار در هزار
۵-نسبت به مازاد 60 میلیارد تومان به بالا پنج در هزار

رئیس انجمن صنفی صنایع آرد ایران مطرح کرد: معاون سازمان مالیاتی اعلام کرد:

خرید و فروش حواله جات سبوس باعث فساد شد آخرین خبرها از اخذ مالیات از لوکس نشینان

وزیر ارتباطات با بیان اینکه نســبت به طرح »حمایت از حقوق 
کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی« احساس نگرانی 
نمی کنم، گفت: هیچ کسی در کشور قائل به این نیست که فضای 
مجازی باید رها باشــد چون همه زندگی مردم به این فضا گره 
خورده است و پیگیری حقوق مردم در این فضا در شرایط فعلی 
به صورت کامل امکان پذیر نیست. ولی نظام مند کردن این فضا 
نباید منجربه ایجاد مشکل برای کسب وکارها و مایه نگرانی عموم 

مردم شود. 
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور، دیروز در دیدار با فعالان بخش خصوصی عرصه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، با بیان اینکه ابزار حل بیشتر مشکلات کشور و آنچه 
به عنوان چالش وجود دارد، فناوری اطلاعات است، گفت: به اعتقاد کارشناسان، 
همه مشکلات اقتصادی، فرهنگی و حتی حل معضل اشتغال را با راهکارهای 

فناوری پایه و عمدتا فناوری اطلاعات پایه می توان حل کرد.
وی ادامه داد: بنابراین اگر ما - به عنوان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات- و 
همه کسانی که در حوزه فناوری اطلاعات فعال هستند دست به دست هم دهیم، 
می توانیم مشکلات کشور را با هزینه بسیار کم و سرعت بالا حل کنیم که در این 
رابطه نقش بخش خصوصی بسیار کلیدی است. بخش خصوصی می تواند پیشران 

این حوزه باشد و تمام ظرفیت های خود را پای  کار بیاورد تا به اهدافمان در حل 
مشکلات کشور از طریق فناوری اطلاعات دست پیدا کنیم.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بار دیگر با تأکید بر اینکه محوری ترین برنامه 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در چهار ســال پیش رو، تکمیل شبکه ملی 
اطلاعات است، گفت: شبکه ملی اطلاعات می تواند بخش خصوصی کشور در 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات را به حرکت در آورد. در زنجیره ارزش شبکه 
ملی اطلاعات جا برای تمام کسانی که در بخش خصوصی فعالیت می کنند وجود 
دارد که فعالیتشــان را چندبرابر کنند و بتوانند در دایره رفع نیازهای شبکه ملی 
اطلاعات کار کنند.زارع پور با انتقاد از فضاسازی ها نسبت به شبکه ملی اطلاعات، 
گفت: متأسفانه همچنان برخی در کشور، شبکه ملی اطلاعات را به معنای قطع 
دسترسی با شبکه جهانی اینترنت می دانند. باید به اطلاع عموم مردم رساند که 
هیچ کسی با راه اندازی و تکمیل شبکه ملی اطلاعات به دنبال قطع شبکه جهانی 
اینترنت نیست. به اعتقاد من در حال حاضر حفظ استقلال کشور در فضای مجازی 
یک اصل است. البته استقلال در فضای مجازی به معنای قطع ارتباط با جهان 
نیست. استقلال به معنای این است که ارتباط مقتدرانه و با دست برتر با جهان 

داشته باشیم.
وی با اشــاره به حذف برخی برنامک های ایرانی از گوگل پلی گفت: در همین 

ماجرای اخیر، اگر ما ابزار یا زیرساخت های انتشار و توزیع اپلیکیشن های خودمان 
را نداشتیم الان با مشکلات جدی روبرو می شدیم و هزاران کسب وکار با مشکل 
روبرو می شــدند؛ درحالی که الان ما ابزار مناسب را در اختیار داریم و با دست پر 
می توانیم مذاکره کنیم و معطل دیگران نیستیم تا برای ما تعیین تکلیف کنند و این 
مایه خوشحالی است. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: این در حالی است 
که برخی اپلیکیشن ها و پلتفرم ها در بسیاری از کشورها به ویژه کشورهای اروپایی، 
فضای مجازی را به تسخیر خود درآورده اند و به نوعی حکمرانی آن ها در این فضا 
با مشکل مواجه شده است؛ درحالی که ما در کشورمان و به پشتوانه جوانان نخبه 
در این زمینه ها احساس نگرانی نداریم و این هم نتیجه تدابیری است که درگذشته 
اندیشیده شده و جای تقدیر و تشکر دارد. پیگیری استیفای حقوق این کسب و 

کارها در مجامع بین المللی در دستور کار این وزارتخانه قرار دارد. 
زارع پور با اشاره به دغدغه فعالان بخش خصوصی نسبت به طرح »حمایت از 
حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی«، گفت: هیچ کسی در کشور 
قائل به این نیست که فضای مجازی باید رها باشد چون همه زندگی مردم به این 
فضا گره خورده است و پیگیری حقوق مردم در این فضا در شرایط فعلی به صورت 
کامل امکان پذیر نیست. ولی نظام مند کردن این فضا نباید منجربه ایجاد مشکل 

برای کسب وکارها و مایه نگرانی عموم مردم شود. 

وی ادامه داد: بنابراین من نسبت به این طرح احساس نگرانی نمی کنم چراکه 
معتقدم با تعامل خوب میان مجلس، دولت و همه فعالان این حوزه، می توان ضمن 
نظام مند کردن فضای مجازی کشور، دغدغه های فعالین این بخش را هم مرتفع 

کرد و درنهایت این طرح منجر به بالندگی بیشتر فضای مجازی کشور شود. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه اگر در تصمیم گیری ها، بخش 
خصوصی حضور داشته باشد قطعاً ریل گذاری های غلط هم اصلاح می شود، گفت: 
مشــکل ما مدیران این است که گاهی اوقات در پشت درهای بسته بدون آنکه 
خودمان را جای مصرف کننده یا تولیدکننده قرار دهیم، تصمیم می گیریم، بعد هم 
گلایه داریم که چرا طرح های مصوب ما اجرایی نمی شود. ما در دوره جدید وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، نقش بخش خصوصی را در تصمیم گیری ها  پررنگ 
خواهیم کرد و سعی مان بر این خواهد بود که از نظرات بخش خصوصی استفاده 
کنیم.زارع پور با بیان اینکه چون در نهایت مجری سیاست گذاری های تدوین شده 
توسط وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات بخش خصوصی و فعالان این حوزه 
خواهنــد بود، اظهار کرد: بار دیگر تأکید می کنم که ما در کنار بخش خصوصی 
هستیم و سعی مان بر این است که تمام تصمیماتمان برای شما مزیت ایجاد کند. 
تمام تلاشمان را می کنیم که ریل گذاری ها به سمتی باشد که حداکثر استفاده را از 

ظرفیت های فناوری برای کشور بکنیم تا مشکلات کشور را حل کنیم.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک و غذای کودک 
قیمت مناسب برای شیر خشــک را در کشور ۲.۵ یورو 
)۹0 هزار تومان( دانســت و گفت: مصرف کننده در عراق 
و افغانستان شیر خشــک را با قیمت ۲.۵ یورو و بالاتر 
خریداری می کند و همین اختلاف قیمت منجر به قاچاق 

شده است.
هانی تحویل زاده در گفت وگو با ایلنا، درباره وضعیت بازار شیر خشک 
اظهار داشــت: هفته گذشته سازمان غذا و دارو نامه ای به دفتر مقررات 
واردات و صادرات نوشت که مواد رسوبی در گمرک ترخیص شود، با این 
نامه می توانیم مواد اولیه را ترخیص کنیم و اگر این مشکل حل شود بعید 

است که در بازار مشکلی پیش بیاید.
وی بــا بیان اینکه فعلا به مدت ۲ ماه در کارخانجات ذخایر مواد اولیه 
داریــم، درباره قاچــاق در این حوزه گفت: هر زمان کــه ارز دولتی به 
تولیدکننده داده می شود، شاهد قاچاق هستیم و زمانی که قیمت دلار بالا 
می رود اوضاع بدتر هم می شود زیرا برای قاچاقچی به صرفه تر می شود. 

بنابراین تنها راه این است که قیمت محصول را آزاد کنند و سوبسید را به 
مصرف کننده بدهند، یعنی به تولیدکننده ارز ندهند و اجازه دهند که قیمت 
آزاد شده و در مقابل همان پول به صورت یارانه به مصرف کننده بدهند 
تا هم به مردم فشار وارد نشود و هم برای قاچاق چی هم به صرفه نباشد.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیر خشک نوزاد قیمت شیر خشک را در 
کشور 1.1 تا 1.۲ یورو عنوان کرد و افزود: این قیمت بسیار ارزان است اما 
در کشورهای اطراف مثل عراق و افغانستان بیش از ۲ برابر است، بنابراین 

برای قاچاقچی به صرفه است که آن را از کشور خارج کند.
وی تاکید کرد: مصرف کننده عراق و افغانستانی شیر خشک را با قیمت 
۲.۵ یــورو و بالاتر خریداری می کند و همین اختلاف قیمت منجر به 

قاچاق شده است.
 تحویل زاده قیمت مناســب برای شیر خشــک را در کشور ۲.۵ یورو 
)۹0 هزار تومان( دانســت. وی درباره کمبود شــیر خشک در بازار بیان 
داشت: اکنون 1۲ برند شیرخشک در کشور تولید می شود، بیشتر کمبود 
مربوط به شیر خشک های رژیمی است ولی اگر در برند خاص کمبود 

وجود داشته باشد، مردم می توانند با دیگر برندها جایگزین کنند.
 وی درباره واردات این محصول نیز یادآور شد: واردات شیرخشک ۴ تا

 ۵ یورو ارزبری دارد اگر همان میزان ارز در اختیار تولیدکننده قرار گیرد 
۲.۵ تا ۳ قوطی شیرخشک تولید می شود. بنابراین اگر امکان تامین ارز 
مواد اولیه وجود ندارد برای واردات هم ارزی موجود نیســت، اگر بنا بر 
 تامین ارز باشــد برای تولید داخلی هزینه شود تا تعداد قوطی بیشتری

 تولید شود.

پیگیری حقوق مردم در شرایط فعلی ممکن نیست!

قیمت شیر خشک آزاد شود

نایب رئیس مجلس با بیان اینکه مردم آثــار ارز 4۲00 تومانی را در دولت قبل 
در سفره های خود ندیدند، گفت: هیچ نگرانی برای تأمین کالاهای اساسی وجود 

ندارد.
به گزارش مهر به نقل از صدا و سیما، علی نیکزاد ثمرین در نشستی با جمعی از نمایندگان مجلس، 
وزرای صمت و کشاورزی، افزود: در نشست صبح امروز وزیر صنعت، معدن و تجارت گزارشی درباره 

بازار سیمان و فولاد ارائه و وزیر جهاد کشاورزی گزارشی درباره وضعیت کالاهای اساسی ارائه کرد.
وی تصریح کرد: در قانون بودجه 1۴00 با وجود نظر مخالف مجلس، بیش از ۸ میلیارد دلار ارز ۴۲00 

تومانی برای واردات کالاهای اساسی در نظر گرفته شد، اما آثار آن در سفره مردم دیده نشد.
نماینده مردم اردبیل، نمین، نیر و سرعین در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حتماً باید ارزی در 
اختیار دولت قرار گیرد تا واردات مدیریت شود، اضافه کرد: تأکید نمایندگان در این نشست این بود با 
کمک مجلس بازار تنظیم شود.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با یادآوری اینکه در حال حاضر 
هیچ نگرانی برای تأمین کالاهای اساسی وجود ندارد، گفت:، اما در تنظیم قیمت و فراوانی کالاهای 

اساسی باید اقدامات لازم صورت گرفت.

نگرانی برای تأمین کالاهای اساسی 
وجود ندارد
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